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Chapter 6 

CONCLUSIONS AND FUTURE WORK 

6.1 Conclusions 

This thesis describes the operations, benefits, and limitations of a number of queue 

scheduling disciplines as First-in first-out (FIFO), Priority queuing (PQ), Fair queuing 

(FQ),Weighted fair queuing (WFQ), andCustom queuing (CQ). 
 

On the other hand, this thesis evaluated the QoS that can be obtained by end 

applications when Integrated Services (IntServ) sub networks are connected together using 

Differentiated Services (DiffServ) network. The comparative network performance was 

analyzed for FIFO, CQ, PQ, and WFQ with different type of service (ToS) using OPNET 

simulation tools to measure the QoS. The thesis studied various parameters to improve 

queuing techniques in more acceptable and optimized networks. Simulations results show that 

RED algorithm can improve the packet loss performance for FIFO, PQ, and WFQ queuing 

techniques while it cannot improve the packet loss performance for CQ technique.  
 
This thesis examines the effects of RED on dropping probabilities for multi-class 

traffic. The flexibility of the RED parameters will be illustrated with respect to performance 

parameters and traffic characteristics. Recent advances in analytic RED modeling will be 

described and extended to WRED and analytic results compared to those found using the 

simulation model developed for this project. Guidelines for setting WRED parameters will 

also be examined for various traffic scenarios.  

 

 The use of RED in managing UDP traffic means that delay and packets loss can be 

controlled, thus providing a good solution to quality degradation of real-time traffic under 

congested network conditions. 

 

Thisthesis regards with the effects of different queuing disciplines on the performance 

of video streaming using ―OPNET IT Guru Academic Edition 9.1‖. Simulations results allow 

us to conclude that; RED algorithm improves the delay in FIFO profile for all clients and 

packet loss is equal for all clients. And also it improves packet loss in PQ profile without any 

effect delay. RED algorithm does not affect CQ, but it affects obviously the delay and packet 

received on WFQ profile. 

 

6.2 Future Work 

Based on the research carried out in this thesis, a number of possible extensions and 

suggestions for future work are as follow: 

 

 Create algorithm to set optimum RED parameters for various traffic scenarios.  
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 Consider other quality of service requirements in the proposed model such as 

maintaining throughput and jitter at specified values. 

 

 Implement other types of traffic. 

 

 Investigate the applications of end-to-end delay constraints to the active research areas 

such as wireless networking and more specifically for Ad hoc networks and wireless 

sensor networks. 

 

 Investigate multiple hops. 

 

 Comparison with other feedback control mechanisms. 

 

 Create traffic with a mix of UDP and TCP sources.  
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i 

 

 انمهخص

 

خٛدج اٌخذِح٘ي أوثش اْ ذحسيٓ خٛدج خذِح شثىاخ الأرشٔد ٘ٛ تشىً ِرسغ ِٛظٛع ٘اَ ٌشثىاخ اٌديً اٌمادَ. 

حساسيح ٌرأخيش ٚفمذاْ اٌحضِحِٓ اٌؼٛاًِ الأخشٜ. اٌٙذف ِٓ ٘زٖ اٌشساٌح ٘ٛ دساسح ذأثيش خٛاسصِيح  اٌىشف اٌّثىش 

" ٚ 1.9أٚتٕد ذىٌٕٛٛخيا اٌّؼٍِٛاخ خٛسٚ اٌطثؼح الأواديّي "اٌؼشٛائي ػٍٝ آٌياخ اٌطاتٛس اٌّخرٍفح. أداج اٌّحاواج ٘ٝ 

٘زٖ اٌشساٌح ذحًٍ خٛدج اٌخذِح ِٓ خلاي لياط اٌؼٛاًِ اٌشئيسيح اٌري ذؤثش ػٍٝ خٛدج اٌخذِح ٌرذفك ذسرخذَ ٌرٕفيز اٌشثىح. 

اْ ٔظاَ ذدٕة الاصدحاَ يٛدٜ اٌٝ ػًّ شثىح الأرشٔد فٝ ِٕاطك راخ  اٌفيذيٛ ٚفما ٌّؼاييش الاذحاد اٌذٌٚي ٌلاذصالاخ.

ِٓ اٌذخٛي فٝ حاٌح ذضاحُ. اٌىشف اٌّثىش اٌؼشٛائٝ ٘ٛ ذاخش ِٕخفط ٚاخشاج ِشذفغ ٌٍحضِح ٚ٘زٖ الأظّح ذّٕغ اٌشثىح 

 احذ ذٍه الاٌياخ اٌرٝ ذسرخذَ ٌٍسيطشج ػٍٝ ِثً رٌه اٌرضاحُ.

 

ٌثٛاتح حدُ تشٔاِح اٌىشف اٌّثىش اٌؼشٛائٝ ٌردٕة الاصدحاَ فٝ شثىاخ الأرشٔد. ذرٛلغ ا ذمذَ ٘زٖ اٌشساٌح 

ُ طاتٛس اٌرطثيماخ. ٚيّىٓ ٌٍثٛاتح ِؼشفح حدُ الاصدحاَ سٛاء الاصدحاَ اٌّٛخٛد فٝ اٌشثىح ػٓ طشيك حساب  ِرٛسط حد

طشيك ذغيش ليّح ٚحذج  فٝ اٌحضِح. وّا اْ اٌثٛاتح ذحزف وً حضِح ذصً  ػٓ طشيك اسماط اٌحضَ اٌرٝ ذصً ٌٍثٛاتح اٚ ػٓ

 اٚ ذحذد٘ا تٕسثح احرّالاخ ِحذدج.   

 

اٌٛاسد اٚلا صادس ػٍٝ طشق اٌطاتٛس اٌّخرٍفح ِثً اٌىشف اٌّثىش اٌؼشٛائي ذأثيش خٛاسصِيح ٕالشذشساٌح ٘زٖ اٌ

 .ِٓ اٌطاتٛس, طاتٛس الأٌٚٛيح، في لائّح أرظاس ِخصص، ٚ طاتٛس اٌٛصْ اٌؼادي اٚلا 

  

 :انفصم الاول

 ٚخٛاسصِياخ اٌخذِح ٚخٛدج اٌطاتٛس اٌياخ ٌٛظغ ِخرٍفح طشق ػٓ اٌّؼٍِٛاخ ٚتؼط ِمذِح يٕالش اٌفصً ٘زا

 .اٌشساٌح ٌٙزٖ اٌشئيسيح الا٘ذاف يٛظح وّا اٌؼشٛائٝ اٌّثىش اٌىشف

 :انفصم انثانى

 طاتٛس الأٌٚٛيحٚ ِٓ اٌطاتٛس اٌٛاسد اٚلا صادس اٚلا  ِثًطاتٛس خذٌٚح ِٓ ػذد ػٓ ػاِح ٌّحح يٛفش اٌفصً ٘زا

 .ٚطاتٛس اٌٛصْ اٌؼادي ٚاٌطاتٛس إٌّطٝ ٚاٌطاتٛساٌّؼذي ٌٍٛصْ اٌؼادي اٌطاتٛس اٌؼاديٚ

 :انفصم انثانث

 ٌحساسيح اٌحضِح ٚفمذاْ ذاخيش ٌردٕة اٌزويح الاداسج ذمٕياخ ذمذَ اٌرٝ اٌخذِح خٛدج أساسياخ اٌفصً ٘زا يؼشض

 الاصدحاَ. ذدٕة فٝ ذسرخذَ اٌرٝ اٌخذِح خٛدج ٚأدٚاخ ِىٛٔاخيرُ ِٕالشح  , رٌه تؼذ اٌشثىح. اصدحاَ حاٌح فٝ اٌّشٚس

 :انفصم انرابع

 ٚ اٌؼشٛائٝ اٌٛلٛع ٚ ِٛخشا اٌٛلٛع ِثً الاصدحاَ ٌردٕة ذسرخذَ ذمٕياخ ػٓ ِخرصشج ِمذِح اٌفصً ٘زا يؼطٝ

 اٌىشف خٛاسصِياخ ِٕالشح يرُ رٌه تؼذ .تاٌٛصْ اٌؼشٛائٝ اٌّثىش ٚاٌٛلٛع اٌؼشٛائٝ اٌّثىش اٌٛلٛع ٚ اٌّثىش اٌؼشٛائٝ اٌٛلٛع

 تاٌرفصيً. اٌؼشٛائٝ اٌّثىش

 :انفصم انخامس

 سيرُ وّا اٌّخرٍفح. اٌصفٛف أداء ػٍٝ اٌؼشٛائٝ اٌّثىش اٌىشف خٛاسصِياخ ذاشيش ػشض يرُ سٛف اٌفصً زا٘ فٝ

 اٌصفٛف. ذمٕيح ٌىً اٌحضِح فمذاْ اٚ ذاخيش طشيك ػٓ الاداء لياط
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 :انفصم انسادس

 اٌّسرمثٍٝ. ٌٍثحث خاٌرٛخيٙا يحذد أٗ وّا اٌحاٌٝ اٌؼًّ حذٚد اٌٝ ٚيشيش إٌرائح ٚيٕالش اٌشساٌح يٍخص  اٌفصً ٘زا

 ِا اٌثحث ٌٙزا اظافاخ ٕ٘ان ِاصاي ٘زا ِٚغ حذٖ. ػٍٝ طاتٛس وً ػٍٝ  اٌؼشٛائٝ اٌّثىش اٌىشف اّ٘يح ذٕالش اٌشساٌح ٘زٖ

  الاػرثاس. ِٓ اٌّضيذ يسرحك
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نياث وضع قائمت الانتظار نخصائص آتطبيقاث خىارزميت انكشف انمبكر انعشىائى فى 

 جىدة مقاطع انفيذيى.
 

 مقدمة من 

فادى فيكتور ميخائيل عبد الملكالمهندس/   

 للحصول على درجة 

علومماجستير   
 فى 

 الهندسة الكهربية
 )شعبة الاتصالات(

 
موافقون   لجنة المناقشة والحكم على الرسالة  

  

 أ.د/ السيد أحمد يوسف.

 

 أ.د / محمد السعيد نصر.

 

 أ.د/  محمد رزق محمد رزق.
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نياث وضع قائمت الانتظار نخصائص آتطبيقاث خىارزميت انكشف انمبكر انعشىائى فى 

 جىدة مقاطع انفيذيى.
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